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Protokół Nr XLVIII/22 
z XLVIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 21 lutego 2022 r.  

w godzinach od 12.00 do 13.35 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko 
 

Adn. 1 
XLVIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Kamila 

Mazurek. Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Przemysława Renna, 
radnych Rady Gminy, Sekretarz Gminy – P.Alicję Kędracką, Skarbnik Gminy – P.Paulinę Durak, 
kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku – P.Irenę Woźniak, dyrektora Gminnej 
Biblioteki Publicznej – P.Włodzimierza Naumczyka, kierownik referatu ochrony środowiska – 
P.Natalię Włodarczak, kierownik referatu inwestycji i infrastruktury – P.Magdalenę 
Walkowiak,  inspektor ds. obsługi organów gminy – Wiesławę Kujawa i informatyka – P.Piotra 
Mnichowskiego oraz mecenasa – P.Michała Walkowiaka. Osobno powitała wszystkich 
oglądających sesję na żywo. 
(Lista obecności gości na sesji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że sesja jest nagrywana i transmitowana, 
administratorem danych jest Gmina Mieścisko, a klauzula informacyjna zamieszczona jest w 
Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Mieścisko i na drzwiach sali sesyjnej Urzędu Gminy. 
Adn. 2 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o elektroniczne potwierdzenie obecności 
na sesji, po czym stwierdziła, że na tę chwilę na sesji na 15 radnych obecnych jest 14, co 
stanowi quorum, a zatem Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania 
uchwał.  
Radny nieobecny usprawiedliwiony – Tomasz Drożdżyński. 
 (Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu). 
 
Adn. 3 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad sesji został dostarczony  
z wyprzedzeniem i następnie zwróciła się z zapytaniem czy ktoś wnosi do niego zmiany ? 
Do porządku obrad sesji nikt nie wniósł zmian i Przewodnicząca Rady odczytała porządek 
obrad dzisiejszej sesji, który stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 
Adn. 4 - Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do wglądu 
w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym zawnioskowała o 
jego przyjęcie bez odczytywania poddając wniosek pod głosowanie elektroniczne. 
Na 14 radnych obecnych na sesji, protokół w głosowaniu został przyjęty jednogłośnie. 
 (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 
 

Adn. 5 – Zapytania sołtysów 
- sołtys Sołectwa Kłodzin – Marek Piwowarski – podniósł temat projektu sołectwa Kłodzin 
pn. „Zostaw chatę, chodź pod wiatę” .Strategia poświęcona temu projektowi pochłonęła  
sołectwu dużo czasu i zaangażowania. Sołtys zaapelował o przedstawienie stanowiska gminy 
w sprawie tego projektu. Grupa Odnowy Wsi jest zaniepokojona brakiem postępu w 
składaniu wniosku. Sołtys poinformował, że był zapewniony i przekazał Grupie informację, że 
nasz projekt kwalifikuje się. Zapewniono sołtysa, że sołectwo ma najbardziej przygotowany 
projekt, wręcz gotowy do złożenia wniosku do Urzędu Marszałkowskiego. Sołtys stwierdził, 
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że jest zawiedziony postawą gminy i czuje się zniechęcony do dalszej współpracy. Zwrócił się 
z pytaniem ile wniosków zostało złożonych przez gminę do Urzędu Marszałkowskiego w roku 
2022 i ile można było złożyć jako gmina Mieścisko ? 
- Wójt – potwierdził, że faktycznie wniosek sołectwa jest gotowy w zasadzie możnaby go 
złożyć do dofinansowania. Jest tylko jeden mankament, a mianowicie z kosztorysu 
inwestorskiego wynika, że prace szacowane na projekt  „Zostaw chatę – chodź pod wiatę” 
opiewają na kwotę około 170.000 zł. więc jest to bardzo dużo pieniędzy. Natomiast przy 
ostatniej naradzie z sołtysami Wójt informował, że Urząd będzie przyjmował wnioski do 
100.000 zł. Zatem to co musi nastąpić to musi nastąpić zmiana projektu w takim zakresie aby 
się mieścił w tych 100.000 zł, ponieważ we wcześniejszych latach tak drogie projekty nie były 
realizowane. Po drugie mamy możliwość jako gmina złożenia chyba 3 wniosków, natomiast 
oprócz Kłodzina zgłosiło się także sołectwo Mieścisko i ten wniosek opiewa na około 80.000 
zł i ten będzie zgłoszony. 
- sołtys Sołectwa Sarbia – Marian Witucki: 
1) mieszkańcy pytają czy będą zebrania wiejskie ? 
2) w 4 sołectwach kończą się strategie odnowy wsi. Czy jest przewidziany jakiś sposób 
odnowienia tego ? 
W odpowiedzi Wójt dodał,  że 4 sołectwom kończą się strategie ale chciałby zaproponować 
nie tylko ich kontynuację ale także zachęcić żeby inne sołectwa, które do tej pory nie brały 
udziału w projekcie „Wielkopolska Odnowa Wsi także włączyły się i takie strategie 
przygotowały, co umożliwi możliwość ubiegania się o środki w ramach Wielkopolska Odnowa 
Wsi. Korzystając z okazji poinformował, że na poniedziałek 28 lutego na 15.30 chce zaprosić 
sołtysów na naradę aby te kwestie odnowy wsi przedstawić oraz możliwość odnowy strategii 
oraz zrealizowania strategii przez te sołectwa, które tego do tej pory nie uczyniły, a także aby 
omówić kwestie zebrań wiejskich, po złagodzeniu obostrzeń wynikających ze stanu epidemii. 
 
Adn. 6 - Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
Wójt Gminy - Przemysław Renn przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym od 26 stycznia do 20 lutego 2022 r. 
(Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 
Do sprawozdania radni zgłosili zapytania: 
- radny Kulczyński – odnośnie spotkania w sprawie utworzenia Społecznej Inicjatywy 
Mieszkaniowej co zostało ustalone ? 
W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że została określona liczba gmin – udziałowców. Podczas 
spotkania ustalano jak ma pracować Zarząd i Rada. Na 3 marca planowane jest zawarcie aktu 
notarialnego kiedy ma być powołana spółka. 
- radny Rodzewicz – jakie przyjęto ustalenia podczas spotkania ze Starostą odnośnie 
remontów dróg ? 
Odpowiedzi na pytanie radnego udzielił Wójt Gminy.(Szczegółowa odpowiedź na BIP-
transmisja obrad). 
 
Adn. 7 - Sprawozdanie Przewodniczących z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie       
międzysesyjnym. 
- radny Witucki Marian – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja od ostatniej sesji 
odbyła 1 posiedzenie w dniu 7 lutego br., którego tematem było: 
1) Kontrola wykonania uchwał Rady Gminy Mieścisko za 2021 rok. 
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2) Kontrola skarg i wniosków wniesionych do Urzędu Gminy i sposób ich rozpatrzenia za 2021 
rok. 
Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli oraz wnioski. 
 
- radny Kozłowski Robert – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu: 
Komisja od ostatniej sesji nie odbyła żadnego posiedzenia. 
 
- radny Kozłowski Tomasz – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 
Samorządu: 
Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła 1 posiedzenie w dniu 25 stycznia br., którego 
tematem było: „Zapoznanie z informacja na temat działań i rozwiązań podejmowanych w 
ramach Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Mieścisku w celu 
ograniczenia spożycia alkoholu na terenie gminy Mieścisko”. 
Przewodniczący Komisji odczytał sprawozdanie z odbytego posiedzenia: 
 
- radny Kulczyński Roman – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska i Komunikacji: 
Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła 1 posiedzenie w dniu 10 lutego 2022 r., którego 
tematem było:  

1)   Zapoznanie Komisji z informacją Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku o udzielonej 
pomocy dla osób najbardziej potrzebujących w okresie zimowym 2021/2022. 

2)  Zapoznanie Komisji z ekspertyzą dendrologiczną na temat alei lipowych w Strzeszkowie 
i Sarbii. 

Przewodniczący Komisji złożył obszerne sprawozdanie z odbytego posiedzenia z udziałem 
przedstawicieli Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Złożył również krótką informację na temat ekspertyzy dendrologicznej dla alei lipowej w 
Strzeszkowie. Jednocześnie radny zainteresowany ustanowieniem w/w alei pomnikiem 
przyrody wnioskował do Rady Gminy o przedyskutowanie tematu na wspólnym posiedzeniu 
Komisji. O status pomnika przyrody dla alei lipowej w Sarbii wcześniej wnioskował też radny 
Marian Witucki. 
 
Adn.8 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 2022. 
Uzasadnienie wprowadzonych do budżetu Gminy zmian przedstawiła Skarbnik Gminy – Paulina 
Durak. 
Zmiany dot. min: 
- zwiększenia wydatków o kwotę 30.000 zł, z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 
pn.”Stacja biwakowa Tumidaj” – jako wkład własny na realizację zadania, 
- zwiększono wydatki o kwotę 25.529,00 zł z przeznaczeniem na energie cieplną w budynku Urzędu 
Gminy, 
- zwiększono wydatki o kwotę 10.000 zł  z przeznaczeniem na zakup mieszaniny piasku i soli, 
- zwiększono wydatki o kwotę 6.000,00 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia palaczy w świetlicy 
wiejskiej w Popowie Kościelnym, 
- zwiększono wydatki na realizację zadania inwestycyjnego pn.”Nasza drewutnia” – 45.000 zł wkład 
własny na realizację zadania, 
- zwiększono wydatki na realizację zadania inwestycyjnego pn.”Poprawa estetyki biblioteki 
zewnętrznej i  wewnętrznej” – 50.000,00 zł wkład własny na realizację projektu w ramach programu 
„Kulisy kultury”, 
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- zwiększono wydatki o kwotę 42.000 zł, z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 
pn.”Rewitalizacja skweru przy przedszkolu w Mieścisku” – wkład własny w projekcie realizowanym w 
XII edycji konkursu „Pięknieje wielkopolska wieś”. 
Ponadto dokonano zmian w planie finansowym wydatków realizowanych w ramach funduszu 
sołeckiego – zgodnie z wnioskiem zebrania wiejskiego sołectwa Popowo Kościelne z dnia 7 lutego 
2022 roku. 
Jednocześnie Skarbnik Gminy poinformowała o dwóch autopoprawkach do projektu uchwały w 
sprawie zmian w budżecie: W/w zmiana wynikają z konsultacji z Regionalną Izbą Obrachunkową aby 
środki zakwalifikowane  wcześniej w budżecie w wolnych środkach zakwalifikować jako przychody 
Autopoprawka Nr 1 – którą radni otrzymali w tygodniu poprzedzającym sesję, w wyniku której 
dokonuje się zmian w przychodach Gminy: 
zmniejsza się przychody z tytułu wolnych środków o kwotę 3.000.000 zł, - środki przyznane na 
utworzenie Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „SIM”, 
zwiększa się przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym, wynikających z rozliczenia dochodów i   
wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 
określonymi w odrębnych ustawach o kwotę 3.000.000 zł. 
 
W/w zmiana wynika z konsultacji z Regionalną Izbą Obrachunkową aby środki zakwalifikowane  
wcześniej w budżecie w wolnych środkach zakwalifikować jako przychody 
 
Autopoprawka Nr 2 – w wyniku której dokonuje się następujących zmian w uchwale budżetowej: 
zwiększa się przychody z tytułu wolnych środków o kwotę 40.000 zł, 
zwiększa się wydatki o kwotę 40.000 zł z przeznaczeniem na inwestycję pn.”Budowa  oświetlenia na 
terenie Gminy”. 
 
W wyniku wprowadzonych zmian : 
- dochody Gminy wynoszą       32.585.102,00 zł 
- wydatki Gminy wynoszą        41.787.792,84 zł 
- przychody Gminy wynoszą    10.240.357,00 zł 
- rozchody Gminy wynoszą        1.037.666,16 zł 
- deficyt po zmianach wynosi    9.202.690,84 zł 
 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Kulczyński – czy dzisiaj wprowadzone kwota 40.000 zł przychodów zwiększa deficyt 
budżetowy ? 
- Skarbnik potwierdziła, że zwiększa deficyt budżetowy. 
- radny Kozłowski Tomasz: 
1) zapytał w kwestii zwiększenia wydatków na realizację zadania in inwestycyjnego pn.”Poprawa 
estetyki biblioteki zewnętrznej i wewnętrznej” – 50.000 zł. Wiadomo, że dyrektor pozyskał środki na 
realizację projektu w ramach programu „Kulisy kultury.”. Na co ma być przeznaczona kwota 50.000 zł 
? 
2) czego dotyczy zwiększenie wydatków o kwotę 42.000 zł z przeznaczeniem na rewitalizację skweru 
przy przedszkolu w Mieścisku ? 
Wójt udzielił odpowiedzi na drugie zapytanie wyjaśniając, że zwiększone wydatki przeznacza się na 
realizację zadania inwestycyjnego pn.”Rewitalizacja skweru przy przedszkolu w Mieścisku -to projekt 
realizowany w ramach programu „Pięknieje Wielkopolska Wieś”. Jest to projekt zgłoszony przez 
sołectwo Mieścisko. Wskazana kwota stanowi wkład własny w projekcie realizowanym w XII edycji 
konkursu „Pięknieje wielkopolska wieś”. 
Jeśli chodzi natomiast o program „Kulisy kultury” to jest możliwość pozyskania  środków przy udziale 
50 na 50 na poprawę infrastruktury. Wnioskodawcą będzie gmina. 
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Następnie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu dyrektorowi Gminnej Biblioteki Publicznej – 
P.Włodzimierzowi Naumczykowi celem bliższego zaznajomienia z zadaniem inwestycyjnym pn: 
”Poprawa estetyki biblioteki zewnętrznej i  wewnętrznej” w ramach programu „Kulisy kultury”. 
P.Dyrektor poinformował, że program „Kulisy kultury” to jest program Urzędu Marszałkowskiego. 
Podziękował za udzielone wsparcie finansowe. Poinformował o zakończonej inwestycji studio nagrań. 
W 2021 roku Gminna Biblioteka Publiczna otrzymała w ramach programu „Kulisy Kultury” kwotę 
600.000 zł na modernizację Biblioteki. Jeśli chodzi o tegoroczną edycję programu „Kulisy kultury” to 
w planach jest poprawa otoczenia Biblioteki. W zamyśle jest poprawa bezpieczeństwa wejść i 
estetyki: wejście główne, taras i wejście do Biblioteki. Płytki na tarasie stwarzają zagrożenie gdyż są 
bardzo śliskie zwłaszcza od strony wejścia „B” gdzie wchodzą seniorzy. 

Również poprawa estetyki sali widowiskowej, poprawa wyglądu sceny poprzez założenie 
czarnych kotar. 
Można otrzymać dofinansowanie w kwocie 100.000 zł. Gminna Biblioteka Publiczna chce 
wnioskować o 50.000 zł, a drugie 50.000 zł z budżetu Gminy. 
- radny Kulczyński – wspomniał o dotacji z budżetu gminy w kwocie 125.000 zł na 
modernizację Biblioteki; 
Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy wyjaśniając, że to jest wkład własny jaki daje Gmina na 
duży remont na który Biblioteka otrzymała dofinansowanie.. 
- Dyrektor Biblioteki – zaproponował aby w najbliższym czasie spotkać się z Komisją Oświaty 
celem przedstawienia wizualizacji modernizacji Biblioteki. 
W ramach modernizacji planuje się zmodernizować sale wypożyczeni, hol i dzisiejsza 
kuchnia, która będzie pomieszczeniem dla seniorów i ewentualnych spotkań innych grup. 
Dyrektor poinformował o planach  stworzenia profesj 1 onalnego Klubu Seniora i to obecne 
pomieszczenie – kuchnia spełnia to oczekiwania. Jutro przyjeżdża Pani architekt i za kilka 
tygodni będzie wizualizacja. 
- radna Mazurek – prosiła o informację na temat studia nagrań. Jak mieszkańcy mogą z tego korzystać 
? Jak to będzie funkcjonowało dla mieszkańców ? 
W odpowiedzi P.dyrektor wyjaśnił, że sprzęt i wyposażenie w studiu nagrań jest bardzo 
profesjonalne. Od marca br. będą pierwsze audycje promujące czytelnictwo. Dzieci i młodzież będą 
mogli dokonywać swoich nagrań. Jest osoba, która umie obsługiwać ten sprzęt. 
Kolejna propozycja to nagrania z dziećmi, audycja dedykowana seniorom. W przyszłym roku planuje 
się aby funkcjonowało internetowe radio. W związku z planowanym w toku festiwalem kobiet wsi w 
ciągu roku przewidziany jest cykl podcastów. 
- Wójt – zwrócił uwagę o procedowanie zgodnie z porządkiem obrad; 
- radny Rodzewicz – w Autopoprawce Nr 2 do zmian w budżecie zwiększa się wydatki o kwotę 40.000 
zł na zadanie „Budowa oświetlenia na terenie Gminy”. Czego dotyczą te wydatki ? 
W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że dzisiaj nastąpiło otwarcie ofert na budowę oświetlenia na ulicy 
Różanej i Kalinowej. Wójt zdecydował żeby dołożyć kwotę 40.000 zł. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji i zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały po 
uwzględnieniu Autopoprawek pod głosowanie, przystępując tym samym do głosowania za pomocą 
urządzeń elektronicznych. 
Na 14 radnych obecnych na sesji 13 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
(Imienny wykaz głosowania radych stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu). 
(Uchwała zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 2022 stanowi Załącznik 
Nr 7 do protokołu). 
 

Adn.9 - Podjęcie uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2022-2032. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – Paulina Durak. 
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Zgodnie ze zmianami w budżecie  w 2022 roku dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. 
Odczytała też autopoprawkę do uchwały w sprawie zmiany WPF. 
Po dokonanych zmianach wynik budżetu jest deficytowy i wynosi -9.162.690,84 zł. 
W WPF zwiększono przychody o kwotę 210.000 zł. Przychody z tytułu kredytów, pożyczek i 
emisji papierów wartościowych nie zmieniły się. Rozchody budżetu nie zmieniły się. Kwota 
długu planowana na koniec 2022 roku nie zmieniła się. W kolejnych latach planuje się 
zaciągnąć 3.600.000 zł zobowiązania dłużnego. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały po 
uwzględnieniu Autopoprawki za pomocą urządzeń elektronicznych. 
Na 14 radnych obecnych na sesji, 13 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu” 
(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu). 
(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-
2032 stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu). 
 
Adn.10 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu Budżetu Obywatelskiego Gminy 
Mieścisko 2023. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – Alicja Kędracka. 
W roku ubiegłym mieszkańcy Gminy Mieścisko po raz pierwszy składali wnioski i głosowali na 
projekty w ramach Budżetu Obywatelskiego. Liczba propozycji zadań i liczba głosujących w 
roku poprzednim świadczą o potrzebie tej formy wydatkowania środków z budżetu gminy. 
Zmiany jakie są w BO 2023 to: 
wystarczą 2 podpisy osób popierających, 
wnioskodawca będzie musiał określić czy zgłoszony projekt będzie ogólnogminny czy 
rejonowy; 
 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia 
głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych. 
Na 14 radnych obecnych na sesji, 14 głosowało „za” podjęciem uchwały. 
(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu). 
(Uchwała w sprawie zasad i trybu Budżetu Obywatelskiego Gminy Mieścisko 2023 stanowi 
Załącznik Nr 10 do protokołu). 
 
Adn.11 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – Alicja Kędracka. 
W dniu 1 stycznia 2022 r. weszła w życie ustawa z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych 
strażach pożarnych, na mocy której artykuł  28 tej ustawy będący dotychczas podstawą w 
uchwale Rady Gminy do wypłaty ekwiwalentu dla członków OSP został uchylony, stąd 
zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały. 
Projekt uchwały by konsultowany z organizacjami pozarządowymi i we wskazanym terminie 
nie wpłynęły żadne uwagi ani wnioski. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem 
uchwały. 
Na 14 radnych na sesji, 14 radnych głosowało za podjęciem uchwały. 
(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu). 
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(Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
Ochotniczych Straży Pożarnych stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu). 
 
Adn.12 - Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że od ostatniej sesji nie wpłynęła żadna interpelacja 
ani zapytanie na piśmie. 
 
Adn.13 - Wolne głosy i wnioski 
- radna Bagrowska: 
1) prosiła o równiarkę na drogę Gołaszewo w stronę Janowca bo tam jest tragedia z 
przejazdem. Są skargi mieszkańców , którzy tam dojeżdżają do pracy do firmy BOWI bo 
trudności są z przejazdem. Już jakieś tam były pourywane miski od oleju. 
2) za Zakładem  Aktywności Zawodowej w stronę byłego PKP jest bardzo duża dziur w 
asfalcie, duża wyrwa co mieszkańcy zgłosili, bo za chwilę będzie jeszcze większa; 
3) droga Mieścisko-Gołaszewo, tragedia na drodze Wiela. We Wieli chyba AQUANET tam coś 
robił przy jednej posesji. Nie wiem co czy studzienka tam była robiona, czy coś tam wycięli 
kawałek asfaltu i nie da się teraz tam przejechać. Zresztą radny Wieli powinien też się 
wypowiedzieć, że jak tą drogą jedzie się to jest dziura na dziurze. Radny prosiła żeby zgłosić 
do powiatu żeby się zainteresowali  się tą drogą do samego Gołaszewa, do samego ronda 
aby te dziury były połatane; 
- radny Rodzewicz – zapytał jak jest w ogóle planowana naprawa, czyli bieżące połatanie 
jeżeli chodzi o drogi gminne, czyli ulice i drogi gminne. Jest tych dziur jak przysłowiowy ser 
szwajcarski, czyli tutaj ul. Zacisze, Budziejewo. Praktycznie na każdej drodze są jakieś  
miejsca, że jest problem. Czy gmina będzie robić systemem gospodarczym, czy będzie jakaś 
firma, która wygra przetarg i te dziury naprawi ? 
- radny Kulczyński – odpowiadające radnej odnośnie dróg to w marcu Komisja Przestrzegania 
Prawa Rady Gminy będzie miała posiedzenie z udziałem dyrektora PZD odnośnie dróg. 
- radna Bagrowska – komisja   będzie w marcu a jest luty i bardzo prosiła o interwencję bo ta 
droga jest w krytycznym stanie żeby ją teraz trochę połatali, a nie czekać do marca. 
- radny Kulczyński – do dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg mogę interweniować w tej 
sprawie. 
- Wójt – dziękuję za głosy odnośnie dróg. Za każdym razem po posiedzeniu komisji, czy sesji 
przesyłamy wnioski do zarządcy drogi, czyli tutaj do PZD z prośbą o interwencję. Nie  mogę 
odpowiedzieć jakie działania zostaną podjęte bo to nie gmina jest właścicielem dróg 
powiatowych, ale liczę że coś tutaj to pomoże, chociaż zakładam, że zarządca doskonale zna 
stan tej drogi. Zresztą tak jak my jeżeli chodzi o drogi gminne o pytanie P.Rodzewicza, o 
równanie równiarką do Gołaszewa i na innych drogach gruntowych i tłuczniowych oraz 
łatanie dróg asfaltowych, to tutaj dzisiaj rano przed sesją z P.kierownik Walkowiak jeszcze 
ustalaliśmy taki wstępny harmonogram kiedy co będzie mogło być robione. Zawsze tutaj 
podkreślamy to, że musi być przynajmniej tych kilka dni suchych, żeby prace związane z 
utrzymaniem dróg miały sens. W tym momencie poprosił P.kierownik – M.Walkowiak żeby 
taki wstępny harmonogram kiedy są przewidziane określone elementy postępowań 
przedstawiła. 
- P.Walkowiak – kierownik referatu –przedstawiła wstępny harmonogram dotyczy naprawy 
dróg zarówno gruntowych jak i asfaltowych. Jeszcze w tym tygodniu wyjdą zapytania 
ofertowe do wykonawców, którzy mogliby robić takie usługi i na podstawie zebranych ofert, 
które będą do nas spływać, w przyszłym tygodniu wybierzemy wykonawcę i takie zlecenia 
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będą wysłane do tych wykonawców jeszcze w drugim tygodniu marca, także dopiero w tym  
najwcześniej w drugim tygodniu marca będą te prace rozpoczęte tak kompleksowo, można 
powiedzieć na tę chwilę. Jeśli są takie większe dziury to możemy tutaj z  materiałów które 
posiadamy ewentualnie coś załatać. Ale takie kompleksowe równanie dróg gruntowych, jak i 
łatanie dziur w asfalcie rozpocznie się najwcześniej gdzieś pod koniec drugiego tygodnia 
marca. 
- radny Robert Kozłowski – P.Wójcie ludzie dopytują się odnośnie tego dofinansowania na 
komputery dla rodzin po PGR-owskich. Bo gmina otrzymała takie dofinansowanie na te 
komputery, dotację i jak dalszy ciąg tych prac przebiega ? Kiedy ludzie dostaną, otrzymają 
dzieci te komputery ? 
- Wójt – jutro w tej kwestii mamy spotkanie z P.Wojewodą. Było powiedziane, ze 
przygotowane będą umowy dla gmin na wręczenie tego dofinansowania. Bo to jest 
dofinansowanie, które idzie przez Urząd Wojewódzki. Wyżej przez ministerstwo cyfryzacji, a 
w zasadzie 100% są to środki z UE i tak naprawdę to te umowy mają określić nam zarówno 
ramy czasowe jak i harmonogram oraz wszystkie inne szczegóły bo na etapie składania 
wniosków przez mieszkańców, którzy mogliby być beneficjentami tego programu gmina nie 
miała określonych tak naprawdę ram czasowych. Te wnioski były składane w październiku, 
listopadzie, następnie  były weryfikowane. Natomiast kilka dni temu ta informacja do nas 
dotarła, że pieniądze są przyznane. Natomiast wiemy też, że zostały obniżone kwoty, do 
których mogą być wartości sprzętu do 2.500 zł za komputer i do 1.000 zł za tablet. Tutaj być 
może jutro coś dowiemy się od Wojewody, co zrobić w sytuacji w której okaże się, że 
najtańsze komputery nie są po 2.500 zł, a po 3.500 zł, np. tablet po 1.500 zł. Bo skoro jest to 
kilkaset milionów złotych w skali kraju dla tych gmin po PGR-owskich i wszyscy naraz 
będziemy chcieli ten sprzęt zakupić w ramach zamówień publicznych, bo w przypadku gminy 
Mieścisko mówimy o kwocie ponad 800.000 zł, zatem w trybie zamówienia publicznego 
musimy to zakupić, a co jak okaże się, że ten sprzęt jest droższy, to pytanie co z różnicą ?  
Ponieważ program nie przewidywał żadnego wkładu własnego po stronie gminy. Był to 
program realizowany  przez rząd  ze środków unijnych, no i pytanie  kto miałby te różnicę 
dołożyć ? Bo trudno mi sobie wyobrazić żebyśmy my teraz nagle mieli znaleźć jakieś 
pieniądze i dokładać skoro jesteśmy tylko pośrednikiem w realizacji zadania .Jutro mamy 
otrzymać czy to promesę, czy umowę i potem będziemy mieli określony dalszy tok działań. 
Natomiast powinno zadanie zostać zrealizowane w tym roku.  
- radna Mazurek – ja chciałabym złożyć wniosek do Wójta, a państwa radnych prosić o 
poparcie tego wniosku o wygospodarowanie  środków finansowych na przygotowanie 
projektu pod plac zabaw pry Szkole Podstawowej w Mieścisku. O potrzebie tego placu 
mówimy od wielu lat. Patrząc na to, że pandemia też dotknęła dzieciaki wydaje mi się 
słuszne żebyśmy podjęli pierwsze kroki. Bez tego projektu trudno cokolwiek zacząć, szukać 
jakiś środki finansowe bo przygotowanie dokumentacji też trwa kilka miesięcy. 
- radny Kulczyński -  ja mam do państwa radnych prośbę abyśmy przedyskutowali na 
wspólnych komisjach sprawę alei lipowej w Strzeszkowie i w Sarbii. Radny ma całą 
ekspertyzę, którą krótko streścił podczas sprawozdania z pracy komisji. Może radny Witucki 
coś powiedziałby odnośnie alei lipowej w Sarbii bo ja tamtej ekspertyzy nie widziałem i nie 
wiej jaka tam jest opinia. 
- radna Chelwing – powinniśmy e-mailem dostać ekspertyzę żebyśmy mogli się zapoznać, 
albo żebyśmy wszyscy radni dostali to byłaby najlepsza sytuacja  na wspólnych komisjach 
przed podjęciem uchwały. 
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- Wójt – ja chciałbym poinformować o pewnych działaniach, które były podejmowane przez 
nasze jednostki OSP w ostatnich dniach związane z akcjami, niosącymi pomoc ludziom w 
związku z trudną sytuacją pogodową. Mamy około 30 interwencji przez wszystkie jednostki, 
które miały miejsce wczoraj.  Dzisiaj już były kolejne zgłoszenia ale nie mówię o tych, które 
były po czwartkowych i środowych wichurach. Zapowiedzi są takie, że wichury mają być do 
piątku. Dlatego apeluję do wszystkich o zachowanie szczególnej ostrożności, a na ręce 
strażaków  składam serdeczne podziękowania w imieniu społeczności gminnej i swoim 
własnym. 
Wójt też poinformował, że w ramach rozstrzygnięcia naboru Rządowego Funduszu Dróg 
Samorządowych gmina otrzymała dotację na przebudowę ulic na Osiedlu Michałowskim w 
Mieścisku. Jest to prawie 700 tys.zł, wysokość finansowania to 60%, natomiast to jaki będzie 
ostateczny koszt odpowie nam przetarg. To co mogę powiedzieć po dwóch przetargach, po 
których jesteśmy w tym roku kwoty oferentów są znacząco wyższe od kwot wynikających z 
naszych kosztorysów inwestorskich, które są aktualne, co powoduje dużą niepewność tutaj 
na rynku. Myślę, że ze strony oferentów ostrożność związana z tym, że: 
!) z inflacją, 
2) po drugie  z Polskim Ładem podatkowym bo chyba każdy chce zaproponować wyższą 
kwotę  bo nie wie jakie podatki zapłaci na końcu, a to niestety odbija się na naszym gminnym 
budżecie. Bo mamy wyjście albo ponawiać postępowanie przetargowe lub zmienić, 
zmodyfikować przedmiot zamówienia, albo dołożyć środków. Natomiast może się zdarzyć 
tak, że w pewnym momencie roku będziemy musieli podjąć decyzje o rezygnacji  z  
niektórych zadań inwestycyjnych takich może mniej istotnych, albo takich które będą mogły 
poczekać po to żeby móc przesunąć środki na zadania pilniejsze. Pewnie ta ogólna kwota, 
którą mamy na inwestycje nie ulegnie zmianie, ale może się okazać, że za kilkanaście 
milionów złotych robimy mniej, niż wtedy kiedy budżet był uchwalany i tutaj jest bardzo 
duże zagrożenie. Pocieszający jest fakt, że nasza sytuacja finansowa gminy pod względem 
zadłużenia jest bardzo dobra. Nie ma ryzyka  żeby przekroczyć próg zadłużenia. Trzeba 
pamiętać, że tam gdzie są dofinansowania zewnętrzne zawsze trzeba dołożyć środki. 
- -radna Mazurek – poprosiła P.informatyka o przedstawienie wizualizacji projektu „Moja 
drewutnia”. To jest projekt który dostał dofinansowanie i jest realizowany przez 
mieszkańców Mieścisko, przy dużej współpracy z Urzędem Gminy, który złożył wniosek o 
dofinansowanie tego projektu, jak również przy współpracy organizacji pozarządowych. Ten 
obiekt ma służyć przede wszystkim młodzieży , jego lokalizacja jest koło Domu Kultury. 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady podziękowała 
wszystkim za udział i zamknęła XLVIII sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
  Protokółowała:                     Przewodniczyła sesji: 
 Inspektor ds. obsługi organów                    Przewodnicząca Rady 
 gminy 
           /Wiesława Kujawa/           /Kamila Mazurek/ 


